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                    Abstract
The brain of a cod, Gadus morhua L., caught with damaged lateral lines, has been investigated histologically. Injured ganglion cells in the tuberculum acusticum and atrophic Mauthner-cells are demonstrated by staining with gallocyanin, lateral nerve fibres in the mesencephalon by employing Gleessilver impregnation. Terminals of degenerating lateral nerve fibres could be identified as “boutons terminaux”. The course of the afferent fibres from the lateral line through the metencephalon into the mesencephalon is as follows: Fibres of the lateral-line nerve, directly injured by an inflammation, run from the damaged lateral line to their ganglion cells in the tuberculum acusticum in the medulla; the ganglion cells are degenerated to the limits of visibility; from these cells fibres run to the Mauthner-cells, which became atrophic due to lack of afferent impulses. Other fibres run from the tuberculum acusticum into two regions of the subtectum in the mesencephalon, where they terminate in axo-somatic synapses.


Zusammenfassung

                	
                    1.
                    
                      Das Gehirn eines Dorsches, Gadus morhua L., der mit einer totalen beidseitigen Seitenlinienschädigung gefangen worden war, wurde lebendfrisch fixiert und nach der Nissl-Färbung mit Gallocyanin und der Glees-Silberimprägnation histologisch bearbeitet.

                    
                  
	
                    2.
                    
                      Die Ganglienzellen der Lateralisfasern im Tuberculum acusticum der Medulla oblongata weisen starke Degenerationserscheinungen auf; mit der Gallocyaninfärbung waren sie kaum noch darstellbar. Die Mauthner-Zellen in der Medulla oblongata, die Afferenzen von den Ganglienzellen der Lateralisfasern erhalten, sind ebenfalls geschädigt.

                    
                  
	
                    3.
                    
                      Durch die Darstellung degenerierter Nervenendigungen im Subtectum des Mesencephalons als Boutons terminaux ist der Beweis einer direkten Endigung von Fasern der Seitenliniennerven im Mittelhirn erbracht. Die Nervenzellen, an denen die degenerierten Fasern endigen, zeigen Schädigungen auf Grund transsynaptischer Atrophie.

                    
                  
	
                    4.
                    
                      Die möglichen Ursachen der Seitenlinienschädigung des untersuchten Fisches sowie die topographischen und verhaltensphysiologischen Folgerungen aus der direkten Lateralisafferenz im Mittelhirn werden diskutiert.
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